
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół nr XXXIX/22 

XXXIX sesja RM w dniu 14 stycznia 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 14 stycznia 2022 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:19 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Mariusz Damrat 

6. Agnieszka Dorawa 

7. Adam Michalak 

8. Szymon Raczyński 

9. Tomasz Rudny 

10. Tadeusz Szczepański 

11. Alicja Żaguń 

Nieobecni, usprawiedliwieni Radni: Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna 

Szewczyk.  

Lista obecności Radnych stanowi - zał. 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi – zał. 2 do niniejszego protokołu.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad 

XXXIX sesji RM ?  

Radni nie zgłosili.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku obrad ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 

 

Przyjęty porządek obrad XXXIX sesji RM stanowi - zał. nr 3 do protokołu. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2022 rok. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – przedstawiła projekt ww. uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Solec Kujawski na 2022 rok. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 



Uchwała Nr XXXIX/307/22 została podjęta i stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec 

Kujawski na lata 2022 – 2025. 

 

A.Kowalska – Skarbnik Gminy Solec Kujawski – przedstawiła projekt ww. uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Solec Kujawski na lata 2022 – 2025.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 

 

Uchwała Nr XXXIX/308/22 została podjęta i stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w 

spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Solec Kujawski lub jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków 



dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną. 

Paulina Popielewska – Radca prawny - przedstawiła projekt ww. uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radny Adam Michalak – zapytał jakie przepisy obowiązywały do dnia dzisiejszego, czym 

spowodowana jest ta zmiana ? 

Odpowiedzi udzieliła Paulina Popielewska – Radca prawny - są to przepisy Rozporządzeń 

Komisji Europejskiej.  

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Solec Kujawski lub jej jednostkom organizacyjnym 

oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 

będzie pomoc publiczną.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 

Uchwała Nr XXXIX/309/22 została podjęta i stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 



6. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i 

soboty przez rolników i ich domowników na terenie Gminy Solec Kujawski. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM - przedstawił projekt ww. uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia 

miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na terenie 

Gminy Solec Kujawski.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 

 

Uchwała Nr XXXIX/310/22 została podjęta i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników na terenie 

Gminy Solec Kujawski. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM - przedstawił projekt ww. uchwały. 



 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 

regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników na terenie Gminy Solec Kujawski. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 

 

Uchwała Nr XXXIX/311/22 została podjęta i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania 

własnego polegającego na tworzeniu warunków sprzyjających rozwojowi sportu na 

terenie Gminy Solec Kujawski. 

 

Justyna Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO - przedstawiła projekt ww. uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radny Adam Michalak – zwrócił się z pytaniem jakie kluby wystąpiły o zmianę, skoro 

wiadomo, że z takiego trybu finansowania korzystają tylko 2 lub 3 kluby, czy dofinansowanie 



sportu dotyczy też drużyn juniorskich, młodzików i w jakiej skali te środki trafiają do dzieci i 

młodzieży, w jakiej finansuje Gmina seniorskie zespoły oraz dlaczego jest tak duża różnica 

między kwotą na upowszechnianie kultury fizycznej, a wspomaganiem sportu.  

Odpowiedzi udzieliła Justyna Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO – uchwała dot. 

wsparcia klubów, które działają przede wszystkich w  ligowych, seniorskich dziedzinach. Do 

Burmistrza zwróciły się na piśmie dwa kluby tj. KS Unia i KS Top, natomiast KS MLKS 

zasugerował możliwość zwiększenia dotacji. Z uwagi na to, że przy realizacji zadań 

wykazanie środków własnych jest trudne, a przy tej uchwale nie było wcześniej możliwości 

wskazywania w dużej mierze wolontariatu tylko należało zabezpieczyć środki finansowe 

własne i do tej propozycji Pani Burmistrz się przychyliła. W roku bieżącym w budżecie 

została zabezpieczona kwota w wysokości 350.000 zł na realizację tych zadań.     

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie określenia 

warunków i trybu finansowania zadania własnego polegającego na tworzeniu warunków 

sprzyjających rozwojowi sportu na terenie Gminy Solec Kujawski.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Alicja Żaguń 

PRZECIW (1) 

Adam Michalak. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 

 

Uchwała Nr XXXIX/312/22 została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 



9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, stanowiącej własność Gminy Solec 

Kujawski. 

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego - przedstawiła projekt ww. uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radny Adam Michalak – zwrócił się z pytaniem jaka kwota zostanie ustalona za m2. 

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – wyceny dokonuje 

rzeczoznawca majątkowy i musi wycenić tak jak obowiązują ceny na terenie Gminy.  

Odpowiedzi udzieliła też Małgorzata Szalewska – Radca prawny – w przypadku zbycia 

nieruchomości komunalnych reguluje to ustawa o gospodarce nieruchomościami i  

rozporządzenie w sprawie zbycia nieruchomości. Przedstawiła procedury zbycia 

nieruchomości w trybie bezprzetargowym.   

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej zabudowanej, 

stanowiącej własność Gminy Solec Kujawski.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 



 

Uchwała Nr XXXIX/313/22 została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających do Zarządu 

Osiedla Staromiejskiego. 

 

Justyna Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO -  przedstawiła projekt ww. uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni uwag nie wnieśli. 

 

Głosowano w sprawie: 

D. Chojnacki – Wiceprzewodniczący RM - podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia 

wyborów uzupełniających do Zarządu Osiedla Staromiejskiego.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA : 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Adam Michalak, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, Tadeusz 

Szczepański, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (4) 

Justyna Gapska, Beata Kołota, Tomasz Pacek, Marzanna Szewczyk. 

 

Uchwała Nr XXXIX/314/22 została podjęta i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radny Adam Michalak – zgłosił wnioski dot.: 



- uwag wniesionych przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego do uchwał w sprawie planów 

zagospodarowania przestrzennego, 

- wsparcia inicjatywy przeprowadzenia referendum lokalnego przez Burmistrza i 

udostępnienia złożonych przez organizatorów dokumentów na stronach urzędowych. 

Odpowiedzi na wnioski udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – uchwały w 

sprawie planów zostały zgodnie z terminem przekazane do Wojewody, nie otrzymaliśmy 

żadnego rozstrzygnięcia w tej sprawie. Pani M. Szalewska przedstawi procedury 

przeprowadzenia referendum, w sposób zwyczajowo przyjęty Urząd udostępni na ogłoszenie 

o referendum telebim, ukaże się też w „Soleckich Wiadomościach  z Ratusza” oraz na 

tablicach ogłoszeń. 

M. Szalewska – Radca prawny – przedstawiła procedurę przeprowadzenia referendum 

lokalnego.    

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – dodała, że jeden z przedstawicieli firmy 

soleckiej podpisał listę poparcia pod przeprowadzeniem referendum, ponieważ nie chce 

budowy spalarni, nie zapoznał się przy tym z zapisami planów zagospodarowania. W związku 

z tym Pani Burmistrz jeszcze raz wyjaśniła, że zapisy planów zagospodarowania mówią o 

zakazie budowy spalarni, zakazie budowy przedsiębiorstw w sposób znacząco pogarszający 

stan środowiska. Zwróciła się do Radnych z prośbą, aby wspólnie zastanowić się nad 

problemem zagospodarowania odpadów na terenie naszej Gminy, edukacji i stawek opłat, 

ponieważ Zakład Gospodarki komunalnej Sp. z o.o. dokonał analizy, z której wynika, że od 

marca br. znowu trzeba będzie podnieść stawki za odpady.  

Zwróciła się do Pana Sebastiana Wryczy – Prezesa ZGK Sp. z o.o. o przedstawienie 

informacji na temat zagospodarowania odpadów w naszym mieście.    

Sebastian Wrycza – Prezes ZGK Sp. z o.o. – przedstawił informacje na temat 

zagospodarowania i odbioru odpadów komunalnych na terenie Gminy, podwyższenia stawek 

opłat, osiągnięcia wskaźników recyklingu.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – dodała, że ProNatury mamy określone limity 

jaką ilość i tonaż odpadów może przyjąć od Gminy. W 2021 r. wykorzystaliśmy limit na styk. 

Dobra informacja jest taka, że ProNatura chce się rozbudować, dzięki temu będzie można 

podpisać porozumienie na możliwość przekazywania im większej ilości odpadów. 



Najważniejsze jest jednak to, aby jest zrobić wszystko, żeby odpadów produkować jak 

najmniej. Jaką edukację należy przeprowadzić wśród mieszkańców, żeby ograniczyć ilość 

odpadów, a zagospodarowywać już powstałe. 

Radny Adam Michalak – czego dot. referendum to należy zapytać inicjatora, a 

niekoniecznie brać z listy kogoś kto udzielił wsparcia i indywidualnie z nim rozmawiać czy 

zrobił to świadomie czy nie ? Skoro podpisał się na liście, to musiał mieć świadomość co 

podpisuje.  

Widać, że Gmina mocno zaangażowała się w promocję recyklingu, widać to wśród młodzieży 

w szkołach i wśród mieszkańców, ta segregacja od wielu lat jest i ją widać. Należałoby 

przeanalizować i skontrolować zapotrzebowanie na wywóz odpadów w przeciągu kilku lat z 

działek ogrodniczych i zobligować do tego ich prezesów, przeanalizować gospodarstwa 

domowe i ich deklaracje czy też skontrolować osoby, które wynajmują mieszkania 

obcokrajowcom.  

Odpowiedzi udzieliła  T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego, informując, że Gmina 

nie ma takiej możliwości, aby wprost wejść na prywatną posesję i uzyskać informacje na ten 

temat.  Udało się Gminie namierzyć osoby, które nie płaciły za wywóz odpadów lub nie 

zgłaszały rzeczywistej ilości osób zamieszkujących w danym gospodarstwie domowym.  

Radna Alicja Żaguń – zaproponowała podjęcie działań promujących zakładanie 

kompostowników na prywatnych działkach. Można uświadamiać właścicieli posesji, że jest 

możliwość ograniczenia produkcji odpadów zielonych, a jednocześnie można pozyskać 

wartościowy materiał do założenia własnego ogródka. Uświadamiać i edukować, to działania 

bardziej skuteczne niż zachęty finansowe.  

Radna podziękowała w imieniu Przewodniczącego Klubu Porozumienia dla Solca Radnym, 

którzy włączyli się w akcję pomocy świątecznej.  

Radny Tomasz Rudny – podziękował również za włączenie się w tegoroczną akcję 

świątecznej pomocy. Dodał, że sprawozdanie z akcji pomocy świątecznej każdy z Radnych 

otrzymał na skrzynkę meilową.  

Zaprosił zebranych na IV Soleckie Kolędowanie 14.01.22 r. o godz. 18.00 do Soleckiego 

Centrum Kultury.  



Radny Andrzej Bąbką – zwrócił uwagę na koniczność postawienia pojemnika na nakrętki w 

centrum miasta.  

Radny Adam Michalak -  zwrócił się z prośbą o postawienie koszy na śmieci (szczególnie 

na psie odchody) wzdłuż ulicy Długiej.  

Odpowiedzi udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego.  

B. Czaki – Przewodniczący RM - podziękował wszystkim Radnym za włączenie się w 

pomoc świąteczną.  

12. Zamknięcie sesji. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował Radnym, gościom za przybycie i zamknął 

obrady sesji o godz. 14.19. 

 

 

 Bartłomiej Czaki 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

  

 

Przygotował(a): Katarzyna Ciudzińska 


